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Antti Pulkkinen
MIKKELI

TOISSA VIIKONLOPPUNA tapah-
tunut 28-vuotiaan mikkeliläisnai-
sen surma on järkyttänyt Mikkelin 
taksikuskeja. Poliisi vahvisti keski-
viikkona, että rikostutkinnan yhte-
ydessä vangittu mies on ammatil-
taan taksinkuljettaja.

Taksitolpalla tapaus on otettu 
raskaasti.

– Tunnelmat voi lukea silmien 
alta. Tämä on surullinen asia, 
sanoo Mikkelin Ulataksi Oy:n toi-

mitusjohtaja Jari Tenhunen.
Hän pelkää, että ihmisten luot-

tamus taksiin on mennyt.
– Lapsillekin on aina sanottu, 

että taksiin voit hypätä koska 
tahansa. Meillä on nyt valtavat 
paineet todistaa, että se pitää yhä 
paikkansa.

TAPAUS ON VAIKUTTANUT kul-
jettajien arkeen. Kyydit eivät ole 
mainittavasti vähentyneet, mutta 
ihmiset ovat uteliaita.

– He kyselevät vangitun nimeä 
tai sitä, tunnemmeko hänet. Se on 
ihan inhimillistä, kertoo Mikkelin 
Ulataksi Oy:n hallituksen puheen-
johtaja Juha Haatainen.

Perinteisesti taksikuskilta udel-
laan, onko tämä isäntä vai renki, 
tai onko alla nastat vai kitkaren-
kaat. Viime päivinä jotkut ovat 
vakavissaan kysyneet, onko kyy-
tiin turvallista tulla.

Taksien turvallisuudesta on 

Naisen surma järkyttää ta
Mikkeliläiset taksin-
kuljettajat toivovat 
työrauhaa. Kyydit 
eivät ole kuitenkaan 
vähentyneet.

Mikkelin Ulataksi Oy:n Jari Tenhunen ja Juha Haatainen (selin) toivovat, että asiakkaat luottaisivat yhä 
taksiin. Heidän mielestään iltapäivälehdet ovat tuominneet jo koko ammattikunnan.

MIKKELIN TAKSIKUSKEJA 
ei käy nyt kateeksi. Mur-
heellinen yksittäistapaus 
on leimannut koko ammat-
tikunnan, mutta työtä täy-
tyy jatkaa entiseen malliin.

Ja millaista se työ on? 
Vastuullista ja raskasta.

Ystäväni ajaa taksia. 
Häneltä olen saanut taksi-
kuskin ammatista kaunis-
telemattoman kuvan. Työ 
vaatii todellista palvelu-
asennetta.

Ei se ole pelkkää aja-
mista. Siinä myös autetaan 
ja kuunnellaan. Huoleh-
ditaan asiakas vaikka koti-
ovelle asti. Jotkut hakevat 
taksikuskista juttukumppa-
nia, jopa lohduttajaa.

USEIMMAT ASIAKKAAT 
käyttäytyvät fi ksusti, mutta 
etenkin viikonloppuisin 
kyytiin tunkee myös huma-
laisia örveltäjiä. Joidenkin 
jäljiltä täytyy siivota auto. 
Välillä käy niinkin, että joku 

ei maksa, vaan ottaa juok-
sutaksin.

Kuskille saatetaan 
vinoilla tai ehdotella hävyt-
tömiä. Naispuoliselta taksi-
kuskilta saatetaan tökerösti 
kysyä, osaako tämä ajaa. 
Kuljettajien turvallisuuskin 
on puhuttanut viime vuo-
sina.

PYYDÄNKIN NYT ihmisiltä 
käytöstapoja. Kun seuraa-
van kerran tilaatte taksin, 
teille avaa oven ihminen, 
joka tekee vain työtään. 
Hän ei ole syyllinen ikäviin 
tapahtumiin.

Älkää vitsailko tur-
vallisuudesta. Älkää vit-
sailko Salosaaresta, jos ette 
ole oikeasti 
menossa sinne. 
Taksikuskeja ei 
juuri nyt nau-
rata.

Antti Pulkkinen
antti.pulkkinen@lansi-savo.fi 

Älkää vitsailko Salosaaresta

KOMMENTTI

Tiina Knaappila
MÄNTYHARJU

ELINKEINOYHTIÖ Mäsekin toimi-
tusjohtajan Matti Nikkisen työso-
pimus on purettu perjantaista 9. 
lokakuuta alkaen.

Mäsekin hallituk-
sen puheenjohtaja 
Paavo Korhonen 
kertoo, että sopimuk -
sen purku johtuu 
linjaerimielisyyk -
sistä, jotka syntyivät 
elinkeinojen kehittä-
misestä. Korhonen ei 
yksilöi erimielisyyksien syitä.

Mäntyharjun seudun elinkei-
nojen kehitys Oy on perustettu 
kesällä 2006. Nikkinen on toiminut 
yhtiön toimitusjohtajana perusta-
misesta alkaen.

Korhosen mukaan yhtiön hal-
litus käsittelee seuraavassa koko-
uksessaan Mäsekin henkilöstöasi-
oita. Yhtiötä ei ole tarkoitus pur-
kaa.

MÄNTYHARJUN kunnanjoh-
taja Jussi Teittinen vakuuttaa, 
että elinkeinopalvelut on tarkoi-
tus edelleen ostaa kunnan omalta 
elinkeinoyhtiöltä.

Matti Nikkinen kertoo päätök-
sen syntyneen sovussa.

– Minulle ei jäänyt mitään ham-
paankoloon, päinvastoin. Työsuh-
teen päättyminen ei tuottanut 
ongelmia, sanoo Nikkinen, joka 
keskittyy hetkeksi aikaa oman 
veneitä valmistavan yrityksensä 
hoitoon. Muitakin työpaikkoja on 
tarjolla.

– Yhtiöllä on jatkossakin toimi-
tusjohtaja, Korhonen sanoo. Ennen 
uuden toimitusjohtajan valintaa 
Korhonen hoitaa toimitusjohta-
jan tehtäviä tai ohjaa niitä.

Mäsekissä on työskennellyt toi-
mitusjohtajan lisäksi kehittämis-
päällikkö ja osa-aikainen matkai-
lusihteeri, sillä kunnan matkailu-
asiat on hoidettu elinkeinoyhtiön 
kautta.

Mäsek erotti
toimitusjohtajan
Elinkeinoyhtiön 
hallitus purki työ-
sopimuksen eri-
mielisyyksien takia.

Matti 
Nikkinen

Yhtiöllä on 
jatkossakin 
toimitusjohtaja.
Paavo Korhonen

”

KULJETTAJILLE järjestetään tapa-
uksen vuoksi myös kriisipalaveri. 
Asiakkailta kuljettajat toivovat mah-

dollisimman normaalia käytöstä.
– Älkää lyökö lyötyä. Suhtautu-

kaa meihin niin kuin ennenkin, 

kyselkää vaikka niistä renkaista, 
Haatainen toivoo.

Mikkelin poliisista kerrottiin 

myös vitsailtu. 
– Tuleva viikonloppu arvelut-

taa, kun jokaisella kuljettajalla on 
kymmeniä asiakkaita. Mitenkö-
hän kaverit jaksavat töissä, Haa-
tainen pohtii.

Hänen mielestään taksikuskin 
asua on nyt raskasta kantaa.

– Ennen käännyin joskus liiken-
nevaloissa katsomaan viereistä 
autoa. Nyt katson vain eteenpäin.

TAKSIMIEHIÄ VAIVAA etenkin 
iltapäivälehtien revittely tapauk-
sella.

– Meidät on tuomittu jo etukä-
teen, vaikka kyse on toistaiseksi 
epäilystä. Taksikuskien syyllistä-
minen ei varmasti lohduta ketään, 
Tenhunen uskoo.

Myös nettikirjoittelun lukemi-
nen on ollut tuskallista.

– Tietyillä keskustelupalstoilla 
on asetettu jopa taksinkuljettajien 
älykkyys kyseenalaiseksi. Ei tällai-
nen teko riipu älykkyydestä, Ten-
hunen korostaa.

Haataisen mukaan myös ulko-
paikkakuntalaiset taksikuskit 
ovat saaneet osansa ennakkoluu-
loista.

– Meidät on leimattu koko 
maassa.

TENHUSEN MIELESTÄ on use-
ampiakin syitä, miksi tapaus on 
herättänyt niin voimakkaita reak-
tioita.

– Eihän tällaista ole sattunut 
koskaan aikaisemmin. Taksi on 
instituutio, johon on aina luotettu. 
Meillä on suuri vastuu monista 
ihmisistä.

Kuljettajilla riittää ymmärrystä 
rekkakuskeille, jotka tunsivat Kon-
ginkankaan turman nahoissaan. 
Rekkakuskeille näyteltiin pitkään 
keskisormea maanteillä.

Kohtelu tuntuu epäreilulta.
– Onko esimerkiksi juristien 

maine mennyt Turun sieppausta-
pauksen myötä? Ja meneväthän 
ihmiset yhä lääkäriinkin, vaikka 
julkisuudessa on ollut sairaan-
hoitajia, jotka ovat tehneet pahoja, 
Haatainen vertaa.

Taksikuskien 
syyllistäminen ei 
varmasti lohduta 
ketään.
Jari Tenhunen

”

Mikko Kontti
MIKKELI

SAVCORIN JA kaupungin välisestä 
kiinteistökaupasta tehty valitus voi 
mutkistaa pörssiyhtiö Cencorpin 
suunnitelmia siirtää toimintojaan 
Mikkeliin.

Cencorpin toimitusjohtaja Han-
 nu Timmerbacka arvioi, että teol-
lisen toiminnan käynnistäminen 
voi pitkittyä. Yhtiön toiminto-
jen uudelleen järjestelyä koskeva 
kokonaiskuvio pysyy kuitenkin 
ennallaan.

Mikkelin kaupunginvaltuusto 
on päättänyt, että kaupunki hank-
kii omistukseensa Savcor-yhtiöi-

den Tuskun Insinöörikadun teol-
lisuushallin sekä tontin. Savcorin 
enemmistöomistuksessa olevan 
Cencorpin työpaikkoja on luvattu 
Mikkeliin niin, että Cencorp ja sen 
alihankkijat vuokraisivat kyseistä 
hallitilaa kaupungilta.

KOLME perussuomalaista ja kak-
 si demarivaltuutettua valitti kaup-
papäätöksestä Kuopion hallin  to-
oikeuteen, koska heidän mieles-
tään päätös oli tehty puutteellisin 
tiedoin ja koska päätöksessä oli 
tapahtunut muotovirhe.

Valituksen käsittely kestää kuu-
kausia. Kaupunki ei ole vielä otta-
nut valitukseen kantaa.

Hallikauppaa ei ole olemassa 
ennen kuin valtuuston päätös 
pannaan täytäntöön. Mahdol-
lista silti on, että kauppapäätös 
pannaan täytäntöön valituksesta 
huolimatta.

Valituksen tekijät eivät ole vaa-
tineet kaupunginvaltuuston pää-
tökselle täytäntöönpanokieltoa.

TIMMERBACKA EI ollut kuullut 
valituksesta.

– Näin yhtäkkiä sanoen kyseessä 
on Savcorin ja kaupungin välinen 
asia. Cencorpin kannalta tilanne 
on yksinkertainen. Jos ei kau-
punki omista kiinteistöä, vuokra-
sopimustakaan ei voi tehdä. Siitä 
voi tulla tulppa meidän kannal-
tamme. Toisaalta muutenkaan 
mitään ei tapahdu kertarysäyk-
sellä, vaan prosessi etenee asteit-
tain.

– Pallo on kaupungilla.
Timmerbackan mukaan muilta 

osin tilanne ei jää seisomaan. Loh-
jan toimintoja ajetaan alas ja siir-
retään ainakin Saloon.

Joulukuun alusta alkaen Cen-
corpin hallinnon 5–6 työpistettä, 
mukaan luettuna toimitusjohta-

jan, pitäisi olla Mikkelissä. Ilman 
vuokrasopimusta yhtiö päätynee 
tilapäisjärjestelyihin.

CENCORP valmistaa tuotanto-
linja-automaatiota muun muassa 
elektroniikkateollisuudelle.

Vastikään yhtiö solmi alihan-
kintasopimuksen varkautelaisen 
Rolltest Oy:n kanssa laitevalmis-
tuksen ulkoistamisesta. Timmer-
backa sanoo, että ”tietyt asiat” 
Rolltest-sopimuksen mukaisesta 
valmistuksesta on ollut tarkoi-
tus tehdä Mikkelissä. Nämäkään 
asiat eivät etene ilman tuotannol-
lisia tiloja.

Savcorin tyhjilleen jättämään 
halliin on suunniteltu tuotanto-
tiloja myös termisiä aurinkoke-
räimiä valmistavalle yritykselle. 
Savo-Solar-työnimellä etenevä 
hanke etsii paraikaa rahoitusta.

Valitus Savcorin hallikaupasta
mutkistaa Cencorpin muuttoa
Kaupungilla ei ole 
vielä osoittaa tiloja 
Cencorpille. Rolltest 
Oy:n kanssa tehty 
ulkoistamissopimus 
voi tuoda valmistus-
ta myös Mikkeliin.

Savcorin ja kaupungin välinen 
hallikauppa ei ole vielä varmis-
tunut.

Siitä voi tulla 
tulppa meidän 
kannaltamme.
Hannu Timmerbacka

”



Etelä-Suomen lääninpoliisijohtaja Kauko 
Aaltomaa, 50, siirtyy sisäministeriön 
poliisiosaston päälliköksi. Nykyinen 
osastopäällikkö, poliisiylijohtaja Mikko 

Paatero valittiin vuoden alussa aloitta-
van Poliisihallituksen johtoon. Aalto-
maan vastuulla on muun muassa polii-
sitoiminnan yleinen kehittäminen. STT

Aaltomaa korvaa Paateron
Yhdysvaltain avaruushallinto Nasa on 
selvästi alentanut arviotaan asteroidi-
törmäyksen vaarasta Maahan (kuvassa). 
Uusien laskelmien mukaan todennä-

köisyys Apophis-asteroidin törmäyk-
selle on 1:250 000:sta, kun ennen se oli 
1:45 000:  sta. Apophis ohittaa Maan per-
jantaina 13. huhtikuuta 2029. STT–AFP

Tappaja-asteroidin vaara väheni
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Ei koske vapaa-ajan osaston ja lasten

takkeja.

Takkipäivien ajan 9.-10.10.

kaikki normaalihintaiset 

naisten ja miesten takit

-20%

Takkipäivät
Sokoksella
    9.-10.10.

MUOTI
SYKSYN

Nyt!

Näe syksyn upeat takit Sokoksessa! 
Tutustu viimeisimpiin trendeihin 

ja poimi asiantuntijoiden parhaat vinkit. 

STT HELSINKI

YHTÄÄN SUOMALAISTA yliopis-
toa ei mahdu maailman sadan par-
haan yliopiston joukkoon. Helsin-
gin yliopisto putosi uudessa ver-
tailussa sijalle 108 viime vuoden 
sijalta 91.

Brittilehti Times Higher Edu-
cation  julkaisi listauksensa maa-
ilman huippuyliopistoista tors-
taina.

Neljänsadan parhaan jouk-
koon mahtuivat Teknillinen kor-
keakoulu (210.), Turun yliopisto 
(264.), Kuopion yliopisto (328.) ja 
Oulun yliopisto (331.).

LISTALLA OTETAAN huomioon 
muun muassa yliopiston maine 
tiedemaailmassa ja työnantajien 
kesken, yliopistojen tuottaman 
tutkimusten käyttö lähteenä ja 
yliopiston kansainvälisten oppi-
laiden ja opettajien määrä.

Listan koostanut tutkimus-
yhtiön analyytikko Ben Sowter 
sanoo, että suurin syy Helsingin 

yliopiston aiempaa heikompaan 
sijoitukseen on kuitenkin opet-
tajien vähäinen määrä suhteessa 
opiskelijoihin.

Rehtori Thomas Wilhelmsson 
arvioi Helsingin yliopistossa ole-
van noin 15 oppilasta yhtä opet-
tajaa kohden.

– Se on kiinni valtiovallan mää-
räämistä resursseista. Opettajia 

meillä on liian vähän, Wilhelms-
son sanoi.

Muista pohjoismaista vain 
300 000 asukkaan Islanti sijoit-
tui Suomea huonommin. Ruot-
silla ja Tanskalla on molemmilla 
kaksi yliopistoa sadan parhaan 
joukossa. Norjan paras yliopisto 
löytyy sijalta 101.

Suomessa ei yhtään
huippuyliopistoa

1. Harvardin yliopisto Yhdysvallat
2. Cambridgen yliopisto Iso-Britannia
3. Yalen yliopisto Yhdysvallat
4. University College London Iso-Britannia
5. Imperial College London Iso-Britannia
5. Oxfordin yliopisto Iso-Britannia
7. Chicagon yliopisto Yhdysvallat
8. Princetonin yliopisto Yhdysvallat
9. Massachusetsin teknillinen instituutti Yhdysvallat

10. Californian teknillinen instituutti Yhdysvallat
                        …
108. Helsingin yliopisto Suomi

Maailman parhaat yliopistot 2009

STT

ksitolpalla
JAAKKO AVIKAINEN

torstaina, että vangitun miehen 
kuulustelut jatkuvat edelleen. 
Myös taksinkuljettajat ovat tar-

jonneet poliisille apuaan tapauk-
sen selvittämisessä.

Rikoskomisario Pekka Jäntin 

mukaan tapauksesta pyritään tie-
dottamaan viimeistään 15. loka-
kuuta.

Kaisa Parta
MIKKELI

LÄNSI-SAVON ja Itä-Savon verk-
kosivut ovat tänä syksynä saavut-
taneet huikeita kävijämääriä. Uusi 
ennätys kertoo, että lehtien verk-
kopalveluissa käydään yhteensä 
yli 100 000 kertaa viikossa.

Länsi-Savon verkkolehteä lue-
taan hieman Itä-Savoa enemmän, 
mikä tosin selittyy lehden laajem-
malla tilaajakannalla.

Kasvu on ollut tasaista koko 
vuoden, mutta suurin nousu näh-
tiin kiekkosivuston avauduttua 
viime viikolla.

– Moni kiekkosivuja lukeva käy 
lukemassa muitakin juttuja. Kävi-
jämäärä on lisääntynyt noin vii-
denneksellä kiekkosivujen avau-
duttua, kertoo kehityspäällikkö 
Esa Hirvonen.

– Kiekkosivut kokosivat ensim-
mäisen täyden viikon aikana lähes 

15 000 eri kävijää. Se on iso luku 
Itä- ja Länsi-Savon kokoisille leh-
dille.

KÄVIJÄTILASTOT kertovat, että 
Itä- ja Länsi-Savon verkkosivuilla 
kiinnostavat etupäässä onnetto-
muudet ja rikokset.

Viimeisen kuukauden aikana 
Länsi-Savon verkkolehdessä on 
seurattu eniten kuolleena löyde-
tyn naisen tapausta. Kymmenen 
luetuimman uutisen joukkoon 
lukeutuvat myös ampumatapaus 
Mikkelissä sekä ristiinalaismiehen 
kuolemaan johtanut ulosajo.

Itä-Savon verkkolehdestä on 
samalla ajanjaksolla luettu eniten 
Savonlinnassa sattuneesta rivita-
lopalosta.

Seuraavaksi eniten kiinnostivat 

jalankulkijan vakava loukkaantu-
minen sekä kalastuksenvalvojan 
tuomitseminen sakkoihin.

Itä-Savon verkkolehdestä on kli-
kattu ahkerasti auki myös uutis-
videoita. Länsi-Savossa videoiden 
teko on tauolla.

LÄNSI-SAVON verkkosivuilla 
onnettomuusuutisoinnin ohitse 
on mennyt etusivulla pysyvä juttu 
Mikkelin torin uudistumisesta.

Valokuvasarja Hallitustorin työ-
maasta on täydentynyt viikottain 
uusilla kuvilla.

Juttu on poikinut myös ylivoi-
maisesti eniten kommentteja. 
Torstai-iltaan mennessä niitä oli 
jätetty 36.

Monissa viesteissä on toivottu 
torin kulmalle kameraa, joka välit-
täisi reaaliajassa kuvaa verkkosi-
vulle.

Esa Hirvonen lupaa, että kamera 
on tulossa lähiviikkoina. Kalusto 
on hankittu ja sen koekäyttö on 
alkamassa.

Kehitystyö jatkuu. Uudenlaista 
sisältöä on luvassa vielä tänä syk-
synä.

– Vuorovaikutteisuus lukijoiden 
kanssa tulee lisääntymään, mutta 
enempää en voi vielä kertoa.

www.lansi-savo.fi  
www.ita-savo.fi 

Kiekkosivut toivat lukijoita
Länsi- ja Itä-Savon 
verkkosivuilla on 
jo noin 60 000 eri 
kävijää viikossa. 
Kasvupyrähdys oli 
viime viikolla.

Länsi-Savon verkkosivuilla kiin-
nostavat etupäässä onnetto-
muudet ja rikokset.


